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Úvodní slovo
Vážení přátelé,

dovolte mi, abych vám předložila třetí výroční zprávu Nadačního fondu Propolis 33, který jsem
založila 12. května 2021.

Nadační fond Propolis se zaměřuje na "ženská" témata a především na téma plodnosti ve
všech jejích aspektech, a to od první menstruace až po tu poslední. Spadá sem vše, co se týká
naší sexuality, reprodukčních práv a svobod a samozřejmě také těhotenství, porodu a s
těmito tématy související potraty a interrupce. Podporujeme také téma plodnosti Země, tudíž
ekologické zemědělství a různé environmentální aktivity. Zaměřujeme se navíc na své vlastní
projekty, kam například spadá projekt NA PORODU ZÁLEŽÍ, kde se věnuje kampaním na
podporu pozitivní zkušenosti žen s porodem, podpoře vzdělávání poskytovatelů péče
(lékařů/ek, porodních asistentek, dul a dalších), sdílení evidence-based informací, tvorbě
podcastů a také vydávání knih.
#KOZAVEN je kampaň, která svým názvem odkazuje na klasické porodnické křeslo, kterému se
také říká slangově <porodní koza=. Toto křeslo umožňuje jen velmi malou flexibilitu, co se týče
porodních poloh. NF Propolis 33 pomáhá českým porodnicím toto křeslo nahradit variabilním
porodním gaučem, který svým designem napomáhá ženě v aktivních vertikálních polohách a
tím podporuje dobrý průběh fyziologického porodu. 

Během třetího roku naší činnosti jsme podpořili celkem 147 subjektů. Z toho 108 fyzických
osob, 39 právnických osob. Celkem 113 finančních darů, 3 hmotné dary a 31 poradenství.

Za sebe i své kolegyně musím říct, že jsem skutečně šťastná, jak se našemu nadačnímu fondu
daří, jsem ráda, kolik projektů mohlo v rámci vzájemné spolupráce spatřit světlo světa,
posunout se a expandovat. S radostí sleduji všechny, kteří díky naší podpoře mohli prohloubit
své znalosti a využít je v oblastech, které podporujeme. Těším se na všechny další spolupráce,
projekty i výzvy, které nám tento rok přinese.

Do roku 2024 přeji všem především zdraví, lásku, 
mír a osobní naplnění.

M.Sc. Lilia Khousnoutdinova, MA
Předsedkyně správní rady 
Nadačního fondu Propolis 33
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Nadační fond Propolis 33 je nezávislým subjektem založeným za účelem poskytování
pomoci a podpory projektů plodných, prospěšných a provokujících, či projektů bez
stereotypů. Vznikl primárně na podporu ženských charitativních a osvětových
iniciativ. 

Byl zapsán dne 12. 5. 2021 u Městského soudu v Praze v oddíle N, složce číslo 1942.
Zakladatelkou nadačního fondu Propolis 33 je M.Sc. Lilia Khousnoutdinova MA.
Posláním Nadačního fondu Propolis 33 je poskytovat podporu a záštitu uměleckým 
a vzdělávacím iniciativám zejména o ženách a ženství, o rodičovství, mateřství,
sexualitě, reprodukci, porodu a ekologii. 

V rámci účelné podpory Nadačního fondu Propolis 33 byli podpořeni ti žadatelé 
a žadatelky, kteří splnili kritéria pro přidělení nadačního příspěvku nebo jiné formy
účelné podpory, a tím naplňují účel, pro který byl Nadační fond Propolis 33 zřízen.
Poskytováním pomoci nebo podporou se rozumí finanční příspěvky, ale i podpora
věcná nebo poradenská - zejména v oblasti právní a ekonomické.

Identifikační údaje Nadačního fondu Propolis 33

Název: Nadační fond Propolis 33
Adresa: Lázeňská 235/11, Malá Strana, 118 00, Praha 1
IČO: 108 45 551

Základní informace 
a poslání fondu
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Náš tým

MSC. LILIA KHOUSNOUTDINOVA, MA.

ING. PETRA CIHLÁŘOVÁ

PHDR. LENKA SIMERSKÁ 

ZAKLADATELKA A PŘEDSEDKYNĚ SPRÁVNÍ RADY

ČLENKA SPRÁVNÍ RADY

ČLENKA SPRÁVNÍ RADY

Lilia je historička, odbornice na gender, publicistka, aktivistka,
designérka a cestovatelka. Vystudovala Oxford a LSE. Je zastánkyní
sexuálních a reprodukčních práv a také rovnoprávnosti žen a mužů. 
Je zakladatelka mnoha iniciativ, autorka několika knih 
a filantropka.

Petra je konzultantka, lektorka, průvodkyně žen a projektová
manažerka s více než 15 letou praxí. Její profesní život prošel
různými obory, ale často se jednalo o procházení změnami v
organizacích a práci s lidmi. V současné době se věnuje řízení
společností v rámci svěřeneckého fondu Trust 21. 
Věří, že byznys se dá dělat férově, srdcem a v souladu s vesmírnými
zákony.

Lenka je socioložka a genderová expertka s více než 15 letou praxí
ve zpracování výzkumů, analýz, evaluací, auditů, tvorbě metodik a
expertní činnosti, a také poradenství a lektorování pro soukromou i
veřejnou sféru v ČR i v zahraničí. Působí v projektech pro zlepšování
podmínek na trhu práce, rovné příležitosti, work-life balance, využití
plného potenciálu lidských zdrojů, a ICT. 
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Náš tým

MGR. MIROSLAVA VOKOUNOVÁ
KREPČÍKOVÁ DIS.

PHDR. PETRA SCHWARZ KOUTSKÁ

KAROLÍNA FAKHERI TEHRANI

ŘEDITELKA NADAČNÍHO FONDU

PROJEKTOVÁ KOORDINÁTORKA

PROJEKTOVÁ KOORDINÁTORKA 

Mirka je speciální pedagožka s 20letou praxí v pomáhající profesi.
Pracovala s rodinami v krizi (vedoucí projektu), s lidmi s
handicapem (raná péče, pobytové zařízení), s dětmi s poruchami
chování (zástupkyně ředitele DDŠ), s matkami samoživitelkami
(azylový dům pro matky), se seniory (pečovatelská služba), atp.
Rovněž je lektorkou osobního rozvoje, nejčastěji pro ženy, a zabývá
se meditacemi.

Pod taktovkou Petry běží projekty Žena v zenu a Ať můžou!
Petra vystudovala bezpečnostní studia a žurnalistiku v Praze 
a Berlíně. Pracovala jako bezpečnostní analytička v oblasti soft
target protection a monitoringu extremismu. V současnosti působí
jako komunikační manažerka ve veřejném sektoru, zabývá se
zejména PR a politickou komunikací. Věnuje se publicistice 
a projektům s genderovou tematikou. 

Karolína je dula, lektorka předporodní přípravy a konzultantka. 
"Od roku 1997, kdy mi témata související s důležitostí prenatálního,
porodního a poporodního období vstoupila do života, se také
považuji za aktivistku v oblasti, kterou bych nazvala - evidence-
based practice.”

Nadační fond Propolis 33



Náš tým

MGR. IRENA KOLÁROVÁ

ING. KLÁRA SVOBODOVÁ

MGR. IDA KŘÍŽOVÁ

REVIZORKA A KOORDINÁTORKA

KOORDINÁTORKA PRO SOCIÁLNÍ SÍTĚ

MÉDIA

Irena je advokátka. Studovala práva na Univerzitě Palackého 
v Olomouci. Už více jak 15 let provádí své klienty světem práva.
Věnuje se zejména oblasti fúzí, akvizic a korporátnímu právu, ale
také poradenství neziskovému sektoru a start-upům. Radí klientům
z různých oborů, naslouchá jejich příběhům a těší ji být u jejich
úspěchu. Věří v podporu důležitých lidských hodnot a v to, že
právník má vždy stát u jejich ochrany.

Klára je blogerka a spisovatelka. Tvoří blog Spocklidem. Vyšly jí dvě
knihy - Těhotnej Buddha pro všechny rodiče, jejichž děti odešly
příliš brzy, a Kojící spock pro všechny rodiče předčasně narozených
dětí. Vystudovala Arts management na Vysoké škole ekonomické s
vedlejší specializací Multimediální komunikace. Je milovnicí fantasy
a sci-fi, která věří v sílu příběhů a v to, že každý jsme hrdinou toho
svého.

Ida se pohybuje v prostředí PR a marketingu mnoho let a je v něm
jako ryba ve vodě. Po úspěšné kariéře v nadnárodních reklamních
agenturách založila agenturu Mamadam. Je pro ni důležitý upřímný
zájem o klienta a jeho úspěch. Ida má skvělý odhad na styl a formát
komunikace, kterým se dostat k širokému publiku. Je milá a
vstřícná, dokáže zařídit možné i nemožné. Pomáhat s propagací
bohulibých projektů je pro ní radost. Dobře ví, že kdo chce skutečně
měnit svět k lepšímu, musí být vidět a slyšet.
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Náš tým - ambasadorky

OLGA LOUNOVÁ

ALENA DOLÁKOVÁ

ZPĚVAČKA

HEREČKA

Populární česká zpěvačka, skladatelka, herečka, závodnice rallye.

Česká herečka, tanečnice (balet, hip hop, jazz) a autorka.

KLÁRA KOLOUCHOVÁ
MANAŽERKA A HOROLEZKYNĚ

První Češka, která zdolala druhou nejvyšší horu světa, K2.
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Dále spolupracujeme

• MGR. IVAN ROTA, LL.M., MBA, DAŇOVÝ PORADCE.

• VERONIKA HEJNOVÁ, PRODUKCE VŠECH PROJEKTŮ A NF PROPOLIS 33.

• TEREZA NIESYTOVÁ, MÉDIA.

• WEB S ÚSMĚVEM, SPRÁVA WEBOVÝCH STRÁNEK NEZISKOVÝCH
PROJEKTŮ A NF PROPOLIS 33.

• MAGDALÉNA EZROVÁ, KONZULTANTKA V OBLASTI PORODNÍ
ASISTENCE A V PROJEKTU NA PORODU ZÁLEŽÍ 

• MICHAELA LEBEDA, SENIOR PROJEKT MANAŽER PRO CAP A OBSAH 
A KOMUNIKAČNÍ STRATEGII OSVĚTOVÝCH PROJEKTŮ

• FRANTIŠKA MORAVČÍK, SOCIÁLNÍ SÍTĚ A TVORBA MATERIÁLŮ
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Činnost 
V roce 2023 Nadační fond Propolis 33 podpořil celkem 147 subjektů. Z toho 113
finančních darů, 3 hmotné dary a 31 poradenství. Podpora byla realizována několika
způsoby. První způsob podpory byl přímý na základě smlouvy o poskytnutí
nadačního příspěvku. Druhý způsob je ve spolupráci s dárcovskou platformou
Znesnáze 21. Dalším způsobem je poskytnutí poradenství nebo podpory zvýšení
povědomí o projektu. Příspěvky jsou poskytovány žadatelům nebo projektům na
základě jejich žádosti, následného posouzení a vytvoření smlouvy. 

     U všech projektů podporujeme zvýšení povědomí společnosti propagací na 
     sociálních sítích.

Činnost NF
Propolis 33
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POSKYTNUTÉ NADAČNÍ PŘÍSPĚVKY FYZICKÝM OSOBÁM 
(V CZK)



Činnost 

Činnost NF
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Činnost 

Činnost NF
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CELKEM: 
1.462.757 KČ



Činnost

Činnost NF
Propolis 33
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POSKYTNUTÉ NADAČNÍ PŘÍSPĚVKY PRÁVNICKÝM OSOBÁM (V CZK)

CELKEM: 
1.510.277 KČ



Činnost

Činnost NF
Propolis 33
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POSKYTNUTÉ FINANČNÍ DARY 
PŘES PLATFORMU ZNESNÁZE 21 (V CZK)

CELKEM: 
117.756 KČ



Činnost 
Statistika přijatých žádostí

1) Fyzické osoby
celkový počet podpořených žádostí - 108
81 - poskytnuta finanční podpora
27 - poskytnuto poradenství

Činnost NF
Propolis 33
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2) Právnické osoby
celkový počet podpořených žádostí - 39
32 - poskytnuta finanční podpora
4 - poskytnuto poradenství
3 - poskytnut hmotný dar

Celková částka 
všech poskytnutých nadačních příspěvků v roce 2023 je 

 

CELKEM: 
3.090.790 KČ

Nadační fond Propolis 33

Přispěli jsme na vznik jedinečného komplexního centra pro oběti sexuálního násilí Pro Fem.

Krajina 0 (divadelní představení na téma generačního přenosu), absolventské filmy Bělásek a
Madonna ve spolupráci se Znesnáze 21 s ženskou tématikou, dále Mořská sůl, Silence in Miracles.
Benefiční koncert v Kravařích, vznik hudebního díla Ženshen. Podpořili jsme také vznik unikátního
mezinárodního osvětového videoklipu kapely Vesna pro píseň, s níž se kapela zúčastnila finále
Eurovize.
 

Klubovna Naděje, EndoTalks, Podpořili jsme výrobu alternativních menstruačních pomůcek pro
ženy v nouzi Sola pomáhá, Srdce za mříží XX, Nadační fond Vrba, Neziskovou organizaci 
Dítě v srdci, z.s., Hlas proti násilí, Asociaci pro mezinárodní otázky, Srdcem Robinson, Neslyšící
ženy, Equal Pay Day.
 

Mama, Zachumlej se, pohádka začíná (terapeutické pomůcky), Návrat k porodu jako
přechodovému rituálu, Kmenovost, ego a konflikt, Cvičebnice sebelásky, Chcete rodit s
respektem?, Průvodce poporodní péče v komunitním prostředí, vzdělávací karty Nadějky, U tebe
je mi teď nejlíp, Děťátko Čiperka, Cesty za štěstím, Manuál pro moderní mámy.
 

Osvětové iniciativy:

Knihy:

Kulturní akce:



Jedu v medu, Stop sečení srnčat, Stanice Pavlov o.p.s., ZO ČSOP Polabí, Zoopark Zájezd o.p.s., Sázíme
Česko – zakoupení 121 stromů k výsadbě.
 

Dvě čárky, Vědecko-somatický kongres Mysl těla, zvukoterapeutické omalovánky, Konference
Terapie mezi stromy, Smrtfest, festival Pod drnem. Heroine konference Neviditelné ženy. ASAP –
debata iniciativy na téma dostupnost interrupce v ČR. Konference Srdcem Robinson o paliativní péči
Praha a Litomyšl. Hlavní partner osvětové akce Jedu v medu. Akci Endomarch 2023 na podporu žen s
endometriózou a osvěta širší společnosti. 

Podpora vzniku Centra informací pro pacientky v Apolináři, Realizace konference k mezinárodnímu
dni porodních asistentek, Aperio - Vytvoření analýzy kvality péče v českých porodnicích, Nemocnice
Písek dar na vybavení porodnice, Konference ke dni porodních asistentek Univerzita Ústí nad Labem,
právní poradenství, podpora rozšíření odborného vzdělání 27 porodních asistentek a dul.Nadační
fond byl hlavním partnerem Festivalu o těhotenství, porodu a rodičovství v Praze a zároveň podpořil
realizaci i v Rakovníku.
Darovali jsme tři hmotné dary - porodní gauče CroydeBirthing Couch Plus doprovázené osvětovým
seminářem pro zaměstnance o možnostech jeho použití, a to Fakultní nemocnici v Ostravě, Krajské
zdravotní nemocnici v Litoměřicích a Fakultní nemocnici Plzeň.
Příspěvek na služby porodní asistentku pro ženy v hmotné nouzi byl poskytnut 35 ženám.
Uspořádali jsme dva charitativní bazárky v termínu 30. 3. 2023 a 31. 10. 2023, jejichž výtěžek byl
věnovaný na podporu ženám v hmotné nouzi na poskytnutí služeb porodní asistentky, zakoupení
vozidla pro Nadační fond Vrba a tvorbu memoryboxů pro Dítě v srdci, z.s.

PR 
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Ekologie:

Vzdělávání:

Porodní tématika:

Činnost 



Nadační fond Propolis 33 se podílel na:

Účasti na několika  kulatých stolech v Poslanecké sněmovně  a Senátu. Strategie rovnosti
žen a mužů 2021-2030, Role otce v rodině, Jak zlepšit systém pomoci obětem násilí,
Veřejné představení rozvodové reformy Ministerstvu spravedlnosti, Dopady fyzických a
psychických trestů na život a rozvoj dětí, aj.

Účasti na dárcovský summitu na téma Odvaha k odpovědnosti, udržitelnosti a filantropii,
slavnostním ocenění Laskavec, akci Císařovnám, Ocenění porodní asistentky, předávání
cen proti korupci.

Účasti na happeningu za přijetí Istanbulské úmluvy, který pořádala Česká ženská lobby
společně s Hlas proti násilí 24.5. 2023, strategické plánování, podpora kampaně UNITE na
Švédské ambasádě

Veletrhu sociálních služeb ve spolupráci s Magistrátem hl. města Prahy.

Účasti na besedě k projekci dokumentárního filmu IN UTERO, Equal pay Day, konferenci pro
     podnikatelky, kongres Anti Age, aukce charitativních panenek, Lidé a země, Colours of  
     Ostrava, Mezioborová spolupráce vedoucí k podpoře ženy, Mezinárodní setkání ženských  
     představitelek míru, Harpers Bazar, Festival Kolem světa Téma: Na kraj za porody: V jakých  
     podmínkách rodí ženy v odlehlých místech naší planety?

Věnujeme se rozvíjení spolupráce a aktivně se podílíme na činnosti v pracovních skupinách s
Českou ženskou lobby, která je síť organizací hájících práva žen v České republice. Cílem je
přinášet skutečné problémy žen na politickou úroveň a zlepšovat podmínky žen ve
společnosti. Je součástí Evropské ženské lobby, která sdružuje ženské a genderové
organizace Evropy a která spolupracuje s evropskými institucemi.

PR 
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Činnost 
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Reproduktor 

Na jaře roku 2023 jsme zahájili natáčení pořadu Reproduktor, o ženském zdraví a
reprodukci. Cílem bylo provést posluchače reprodukčním životem ženy a všemi jeho
zákruty a tabuizovanými tématy, přinést k nim příběhy lidí i názory odborníků a
odbornic.
Za účelem spuštění projektu byly vytvořeny podklady pro rebranding pořadu Žena v
zenu, na který Reproduktor na sociálních sítích navázal. Navrhli jsme také projektový
web www.reproduktor.online, kde si mohou lidé pustit videa s rozhovory, dozvědět se
více informací o hostech i samotných tématech.
Oficiální spuštění projektu proběhlo v říjnu 2023, kdy jsme zveřejnili první díl s
tématem endometrióza. V tomto díle promluvila spoluzakladatelka pacientské
organizace Endotalks Misha Lebeda a lékař z ostravské kliniky Jan Kümmel.
Jako ve všech dalších tématech, jež jsme publikovali v roce 2023 (hysterektomie, IVF,
ztráta miminka), z obou rozhovorů vznikla dvě videa s každým hostem zvlášť a zároveň
jeden namixovaný podcast, ve kterém na sebe navazují oba rozhovory. Ty jsou v
audioverzi doplněny komentáři a propojovacími informacemi od moderátorek pořadu,
Lilie Khousnoutdinove a Petry Schwarz Koutské.
O profesionální zvuk podcastu, který je dostupný na hlavních podcastových
platformách, se stará Raw Audio zkušená redaktorka a editorka Veronika Vlachová.

 

Projekty
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Na porodu záleží

V roce 2023 se nám podařilo v porodní oblasti mnoho věcí. V oblasti vydávání knih
jsme se posunuly k více odborným textům, rozhodly jsme se oddělit nakladatelství,
vydali jsme knihu světoznámé porodní asistentky Rachel Reed, vytvořili plán
odborných knih, které vydáme během roku 2024 a 2025, pracovali jsme na další knize
a nakonec se rozhodli, že při dalších křtech knih a jejich uvedení na trh, budeme zvát i
autory a uspořádáme s nimi sérií přednášek a kurzů. Také jsme se začali podílet na
podpoře vydání české učebnice porodní asistence. V oblasti vzdělávání se nám
podařilo vytvořit ve spolupráci se třemi fakultními nemocnicemi a třemi fakultami
porodní asistence sérii vzdělávacích seminářů na celý rok 2024, které rozvíjejí
dovednosti porodních asistentek a studentek porodní asistence. 
Podpořili jsme ženy v dostupnosti péče komunitních porodních asistentek. Vytvořili
jsme novou sérii podcastů a rozhovorů v rámci nového projektu Na porodu záleží. 

http://www.reproduktor.online/


Koza ven
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Vznikla velká kampaň Koza ven, začaly jsme spolupracovat s firmou Croyde medical a
podpořily první nemocnice v možnosti mít porodní gauč a zlepšit svoji praxi
vertikálních poloh při porodu. S touto změnou je spojena i podpora pracovišť-
vytvořily jsme školení, která nabízíme nemocnicím. 
Další kampaní na podporu témat souvisejícími s evidence based informacemi ohledně
těhotenství, porodu, kojení se stala Porodní rallye – každá žena si zaslouží dobrou
porodní péči! 
Připravili jsme pracovní cestu po porodních centrech, midwifery units a porodnicích
ve Velké Británii, jejím záměrem bylo propojit odborníky z ministerstva zdravotnictví,
zdravotních pojišťoven, nemocnic, komunitní péče a aktistů z řad organizací a
představit jim model fungující péče. Soustředili jsme se také na podporu ochrany
ženských práv, co se týká rozhodování o vlastním těle, svobodě volby, dostupnosti
kvalitních zdrojů a informací. Aktivně jsme se zapojili do podpory a facilitování vzniku
Centra porodní asistence při FN Ostrava.
Stanovili jsme si cíle pro vzdělávání na rok 2024 a pozvali šest osobností porodního
světa na sérií seminářů a přednášek jak pro studenty, tak pro odbornou i laickou
veřejnost. 

Domov sv. Máří
Magdalény

Domov svaté Máří Magdalény Jiřetín pod Jedlovou

Domov je určen pro matky s dětmi a těhotné ženy, které potřebují výraznou podporu
svých rodičovských kompetencí, a jejich krizová situace je spojena se ztrátou bydlení.

Podpora matek a jejich dětí aktuálně proběhla ve formě hmotných darů, konkrétně ve
sbírce ošacení a edukativních materiálů pro děti. V budoucnosti se chceme zaměřit
na rozvoj podpory i v jiných formách.



Porodní 
Rallye

Zakladatelka Nadačního fondu Propolis 33 Lilia Khousnoutdinova se zúčastnila jako
navigátor 11. ročníku závodu EAST AFRICAN SAFARI CLASSIC v posádce společně s
Olgou Lounovou, který pojaly i jako osvětovou akci na téma důležitosti péče v době
těhotenství a po porodu. Celou akci podpory, vzdělávání a vybavení kliniky
zorganizovala Lejla Abbasová, která založila nadační fond Asante Kenya.

Nadační fond Propolis 33 se zároveň stal i patronem sbírky na platformě Znesnáze 21:  
Porodní rallye – každá žena si zaslouží dobrou porodní péči!, která podpořila vybavení
kliniky v oblasti Olorte, Loita Hills.
Klinika je majákem naděje, poskytuje lékařskou péči pro komunitu zhruba 15 000
Masajů. Zařízení poskytuje vedle klasické péče praktického lékaře také základní
zubařská a chirurgická ošetření. V neposlední řadě také prenatální, porodní a
postnatální péči. A to vše díky nenahraditelné sestřičce a porodní asistence Florence,
která si v průběhu let praxe na klinice RedTribe dokázala osvojit všechny zmíněné
lékařské postupy. 
V poslední době se klinika stále častěji stává útočištěm pro těhotné ženy, které do
ordinace přišly většinou v posledním stádiu těhotenství, nebo dokonce už v průběhu
rozběhlého porodu. Florence se tak dostala do situace, kdy byla okolnostmi donucena
přivést na svět několik dětí v naprosto nevyhovujících prostorách čekárny kliniky.
Nejbližší vybavené zařízení, kde může těhotná matka porodit, je totiž vzdálené 25 km a
kvůli drsnému terénu může jízda trvat až hodinu. Klinika RedTribe je tak pro těhotnou
ženu jedinou alternativou k porodu v tradičních chýších, kde rodí nejen vedle rodiny,
ale také domácích zvířat. Projekt není „jen o vybavení budovy“, ale především o
zprostředkování metod moderního přístupu k respektujícímu a bezpečnému porodu,
důležitosti kojení a celkové péči o dítě i matku. 
Proto byla z výtěžku také uhrazena cesta zkušené české porodní asistence, která
předala penzum všech relevantních odborných vědomostí a zkušeností Florence.
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Dárci

Nadační fond Propolis 33

Rádi bychom srdečně poděkovali všem našim dárcům a podporovatelům Nadačního fondu
Propolis 33. Děkujeme hlavním mecenášům za jejich podporu: Karlu Janečkovi za dar ve výši
6.908.031 Kč a Lilii Khousnoutdinove za dar ve výši 947.592 Kč.

Každého finančního daru si velmi vážíme a všem donátorům garantujeme, že jejich příspěvek
bude využit výhradně k naplnění účelu Nadačního fondu Propolis 33. Všechny informace o
darech a dárcích můžete nalézt na webových stránkách Nadačního fondu Propolis 33.

PŘEHLED PŘIJATÝCH DARŮ

PŘÍSPĚVKY NA PROVOZ NF  

CELKEM: 
485.108,10 KČ

CELKEM: 
8.053.136 KČ 

Mgr. Karel Janeček, Lilia Khousnoutdinova,
Goddes Gifts s.r.o., Nadační fond pomoci,
Centrum kultury města Písek, Miroslava

Vokounová Krepčíková, Nový s.r.o.,
Bohemica Books, Spolek pro mateřství,

Apache s.r.o. a Proudy inspirace z.s.

Na  transparentní účet NF Propolis33
přispěli v roce 2023 finančními prostředky

také drobní dárci a návštěvníci dvou
charitativních bazárků a porodního soiré.
Celý seznam jmen drobných dárců najdete

na našich stránkách.
Paní Tereza Segerová a její manžel pak
měli neobyčejné přání k narozeninám -
jejich přátelé mezi sebou vybrali peníze 

na uhrazení služeb porodních asistentek 
3 ženám v hmotné nouzi.

Rovněž děkujeme všem, kteří vydražili
fotografie fotografky Anastasiie

Ivashchenko.



Nadační fond Propolis 33

Děkujeme za
podporu

Goddess Gifts, s.r.o.

… a mnoha dalším.
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Poděkování
Hodnocení semináře Ať můžou!

Martina aintáková

Bylo mi velkou ctí se zú�astnit takového
semináře, jeliko~ pan Dr. Odent je
opravdu bpi�ka. Bylo zajímavé, jak v
Anglii přistupují k těhotenské cukrovce,
preeklampsii atd. }eny nejsou strabené,
ale podporované. Mají mo~nost volby,
informace, také pé�i porodní asistentky,
lékaře, duly a vedení k přirozenému
porodu a tím pádem zamezení traumat. 
Nastavení kontinuální pé�e jako v Anglii
potřebujeme dostat sem k nám. asto
nará~ím na to, jak je u nás pé�e chatrná
nebo pro jistotu ~ádná. Díky bohu je
snaha toto změnit.

Díky za to, ~e bojujete a sna~íte se. Díky
za podporu, kterou jsem ve Vás nabla.

Petra Kamenská

Jsem za tu mo~nost potkat se alespoň
online nesmírně vdě�ná. Věřím, ~e 
v mojí aktuální práci duly mi to pomů~e
utřídit celkový pohled. 
Pochopila jsem dalbí souvislosti 
u proběhlých asistovaných porodů 
a věřím, ~e mi to pomů~e i při studiu
porodní asistence, abych zůstala na své
cestě.

Linda Zwettlerová

Seminář byl opravdu velký zá~itek. Pan
Odent i Lilia byli velmi inspirativní a
utvrdili mě v tom, ~e to, pro co jsem se
rozhodla, má smysl. Pan doktor mi
předal hodně odborných informací a
Lilia podpořila, ~e duly u porodu mají
své místo. Moc se mi líbily jejich zá~itky
z porodů. Stále to je ve mně ~ivé a
ukládají se emoce. 
erpala jsem ji~ hodně informací z knih
pana doktora na za�átku své cesty duly
a ka~dá jeho dalbí zkubenost je pro mě
ú~asná.
Ur�itě bych se ráda zapojila dále do
projektu a sdílela svoje zkubenosti.
Bude to pro mě velká �est. Děkuji moc
za mo~nost zú�astnit se kurzu a budu
se těbit na dalbí spolupráci.

Viktorie Sieczková

Velice děkuji za podporu. Seminář byl
ú~asný, dal mi opět jiný náhled. 
Z profesního hlediska jsem dostala
odpovědi na to, jak lze pohlí~et na
porod jinak a přirozeně. Také mi předal
srovnání, jak se dají situace v
porodnictví řebit a jak se řebí v zahrani�í
a u nás.

Elibka Antobová

Seminář mě obohatil o zajímavý pohled
z evolu�ního hlediska a mnoha
osobními profesními zkubenostmi. Po
semináři vnímám rozhodně velký
posun, kam budu směřovat v pé�i o
těhotné ~eny. 
Seminář nás myslím posunul vbechny k
větbí aktivitě v osvětě přirozených
porodů, k naprosté naléhavosti vnímání
přirozeného porodu jako normy, ne
rarity, které je třeba se domoci pomocí
výtisků porodních přání a doprovodu tří
právníků u porodu.

Gabriela avadlenková

Chtěla bych moc poděkovat za
příspěvek NF Propolis 33 na tento
seminář, proto~e mi pomohl doskládat
mozaiku toho, jak fungují hormony a
jak je porod socializovaný. 
V praxi duly tyto poznatky pou~ívám
denně.

Michaela Nováková

Děkuji moc za příle~itost se zú�astnit
tohoto setkání, bylo to velice zajímavé a
přínosné. Pomohlo mi to utřídit si své
znalosti, které mohu lépe předávat dál
a podporovat ~eny v těhotenství a při
porodu.

Petra Vytásková

Děkuji za mo~nost absolvování online
webináře dr. Michela Odenta s
tématem hormony v těhotenství, při
porodu a po něm. Tento seminář mi
umo~nil nahlédnout do zajímavé
oblasti ~enských hormonálních a
tělesných změn, které se odehrávají za
fyziologického stavu. Pro mou práci
duly jsou tyto informace velmi přínosné
v praxi, jeliko~ výzkumy ukazují, ~e
snadné vyplavování hormonů mů~eme
podpořit vhodným prostředím. Tak
mů~eme zajistit ~eně optimální
podmínky a zvýbit pravděpodobnost
úspěbného a hladkého vaginálního
porodu. 
Na semináři jsme se také dozvěděli
zajímavé informace o kojení a třeba i o
osídlování střev bakteriální mikroflórou,
co~ má zásadní dopad nejen na
za~ívání, ale i na imunitní systém.
Dr.Odent je opravdu jedine�ná
osobnost, která spojuje informace
napří� vědeckými obory a přispívá tak k
lepbímu povědomí o fyziologii porodu.
Jebtě jednou děkuji. 

Daniela Pola�ková

Seminář byl skvělý. 
Některé věci z praxe vyvrátil (např.
informa�ně důkladnou předporodní
přípravu) a jiné zase potvrdil (např.
nácvik úlevových poloh se zaměřením
na mu~e, aby následně nebolela záda
nebo nedocházelo ke kře�ím). Jebtě to
doznívá a tak pro�ítám Odentův
Znovuzrozený porod a nechávám
informace usazovat. Jebtě jsme s
dalbími ú�astníky domluveni na online
sdílení.



vokounova.krepcikova@nfpropolis.cz

www.nfpropolis.cz

Nadační fond Propolis 33

info@nfpropolis.cz

Poděkování
Porodní příběhy

Mít u porodu porodní asistentku jsem si zvolila již podruhé. Poprvé při porodu své druhé dcery a nyní u třetí už nebylo
co řešit. Je to obrovská podpora a rozdíl oproti prvnímu porodu, kde byly některé zásahy ze strany lékařů. To mě
přesvědčilo, že tato volba byla správná. I u třetí dcery jsem měla štěstí a milovaná porodní asistentka měla v našem
termínu volno. Zvolit si komu se vložíte do rukou v tak intimní a citlivé chvíli, by měla mít bez výjimky každá žena.
Porodní asistentka mi umožnila se zcela napojit na své tělo, poslouchat sebe samu a zasahovala jen takovým způsobem,
aby zpříjemnila dobu před zrozením nového života. Dodala mi obrovskou sílu a já v ní měla naprostou důvěru. Přes
bolest změníte názor během chvilky, ale tato osoba je tam právě proto, aby Vás utvrdila, že vše, co se děje, je v pořádku
a dodala Vám sílu a trpělivost. Díky porodní asistentce jsem si své porody mohla s klidem a láskou prožít.

Krásný den, moc vás zdravím do nadačního fondu. Chtěla bych vám z celého srdce poděkovat za příspěvek na porodní
asistentku. V březnu minulého roku jsme se s partnerem dozvěděli, že čekáme miminko. Bylo plánované, takže nás oba
zachvátila všeobjímající radost a ještě větší těšení. Vzhledem k tomu, že máme oba s partnerem zrakové postižení a
znali jsme zkušenosti našich kamarádů se stejným postižením, nechtěli jsme nic nechat náhodě. Chtěla jsem u sebe v
porodnici mít někoho, kdo nás bude znát už před samotným porodem, bude vědět, co potřebujeme, bude respektovat
náš porodní plán a jemně, ale asertivně naše přání připomínat personálu v porodnici. Proto jsem hned od začátku
začala pátrat po porodní asistentce, která by nás sledovala už v průběhu těhotenství a pak nás doprovodila k
samotnému porodu. 
Velká věc se podařila a našla jsem přesně takovou ženu, kterou jsem si vysnila - empatickou, se srdcem na správném
místě a připravenou poradit v jakoukoli noční i denní dobu s profesionálním přístupem. Povedlo se, ale ani ve snu jsem
netušila, kolik peněz tyto tak potřebné služby stojí. Jako blesk z čistého nebe mi přišel do cesty váš nadační fond. 
Moc vám děkujeme, i díky vám byl porod našeho chlapečka něčím tak niterně silným, nezapomenutelným a nádherným.
Bylo to přesně tak, jak jsem si vysnila, v klidu, v pohodě, lásce, bez nátlaku a třeba taky bez snižování mých kompetencí
jako matky se zrakovým postižením, s nímž se někteří moji známí ze strany zdravotníků setkali. Posílám velké díky a přeji
všem ženám, aby prožily svůj porod tak, jak samy chtějí.

Zuzana Pikalová

První porod jsem prožila v porodnici a zanechalo mi to šrámy na duši i na těle, proto jsem se rozhodla, že další porody
chci jinak. Při zjištění, že očekáváme dalšího človíčka, jsem začala pátrat po porodní asistentce, která by nás doprovodila
při porodu doma. Díky této porodní asistentce byl můj porod úžasný zážitek.
S manželem jsme se rozhodli pro rozšíření rodiny, kdy jsme oba chtěli velkou rodinu. Po zjištění, že očekáváme další
malý zázrak, jsme okamžitě kontaktovali porodní asistentku, která byla u našeho druhého porodu. Termín byl stanoven
na 12.7. 2023. Jelikož se druhý syn narodil přesně na termín, tak jsem věděla, kdy přesně proběhne náš třetí porod.x
12.7.2023 ráno mě z postele vytáhly lehké vlnky....věděla jsem, že to je tady. Počkala jsem na lepší hodinu a zavolala PA,
abych ji informovala, že to je tady. Domluvily jsme se, že budu zatím jen s rodinou. Po obědě jsem začala cítit, že
potřebuji odbornější dohled. PA přijela prakticky ihned, neboť bydlela nedaleko nás. Pomáhala mi zvládat vlny, které
přicházely a zase odcházely. Hlídala dopplerem miminko a starala se o mě a mé pohodlí ¹ . Během druhé doby porodní
se mnou ležela na zemi a tiše vyčkávala. Syn vplul na tento svět bez jediného problému. PA mi jej podala do náruče a v
tichosti syna kontrolovala, aniž by narušila naše první chvilky. Byla s námi až do večera a kontrolovala jak mě, tak syna.
PA poté přijela ještě následující 3 dny, mohla jsem ji volat ve dne v noci, prostě dle potřeby ¹ .
Jsem velmi vděčná NF Propolis, že mi pomohl zaplatit služby PA a já tak mohla zažít zázrak v bezpečí domova a pokud se
s manželem rozhodneme, že naši rodinu rozšíříme ještě jednou, tak se určitě obrátím na naší úžasnou PA.
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Poděkování
Porodní příběh

Marcela Procházková

Měla jsem sjednanou PA k předem připravovanému domácímu porodu. Nikdy jsem neměla nemocnice moc v oblibě a
porodit doma v klidu a bezpečí mě velmi lákalo. Zároveň jsem ale byla i připravená na převoz do porodnice. Partner
(cizinec) mě v tom celém nechal samotnou, a já se tak už v době těhotenství ocitla sama a vrátila se bydlet zpět do
domečku k rodičům. Návrat nebyl úplně jednoduchý, ale díky podpoře obou rodičů a hlavně úžasné porodní asistentky
Katky jsem to celé zvládla.
V den D, kdy už jsem začínala cítit první poslíčky, jsem si šla lehnout a odpočívat. Hned jsem dala vědět Katce a ta mě v
odpočinku podpořila. Když už se kontrakce začaly prodlužovat a intervaly zkracovat, lákala mě vana a hned jsem volala
Katce, aby už vyrazila. Seběhlo se to potom už celkem rychle. Prvně dorazila dula a následně asi za půl hodinky Katka. Z
vany, která byla už moc teplá a nepohodlná, jsem se přesunula prvně na toaletu a potom už hned do pokoje. Dula
Ivanka i PA Katka byly celou dobu tak neuvěřitelně klidné, mlčky přihlížely, a když bylo potřeba, podpořily mě a byly mi
oporou. Díky těmto dvěma po zemi kráčejícím andělům, jsem mohla zažít nádherné, přirozené a celkem rychlé zrození
dcery Rozálie, která se narodila zhruba za 2 hodiny po jejich příjezdu, a já vlastně ani nestačila myslet na to, jestli bych
raději neměla do porodnice. Vše proběhlo tak rychle, ze vlastně ani zpětně nevím, kdy by měl přesně nastat ten čas pro
přejezd. Vše se tedy odehrálo bez větších komplikací a já jsem za takovou zkušenost z celého srdce vděčná. 

Velice děkuji NF Propolis 33, že jsem si díky nim mohla prožít naprosto profesionální péči v klidném prostředí domova.
Jen je škoda, že taková péče není samozřejmostí, přála bych to zažít opravdu každé ženě. Ze srdce děkuji❤ .
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Zpráva revizora za rok 2023
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Rozvaha ve zkráceném
rozsahu 




